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fört vid Kulturnämndens sammanträde tisdagen den 22 april 
2025 kl. 15:30-15:55, Stadsarkivet Kungsklippan, rum 
Asplund 
 

Ledamöter Torun Boucher (V) Ordförande 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) Vice ordförande 
Alma Carlsson (S) 
Curre Hansson (S) 
Esme Güler (S) 
Ida Bengtzon (V) 
Oscar Sameland (M) 
Emelie Wassermann (SD) 
Jonas Naddebo (C) 
Ylva Sjölin (MP) ersätter Marja Sandin-Wester (MP) 
Ulrika Sager (M) ersätter Kristina Lutz (M) 
 

Ersättare Kevin Wyn-Jones (S) §§10-11, §§15-17, §§19-24 
Lotta Wiechel (S) 
Bengt Gustafsson (S) 
Marre Mayr (V) 
Magnus Nilsson (V) 
Niclas Peyron (L) 
Sandra Bergendorff (C) 
Destiny Zandi Lindgren (KD) 
 

Övriga närvarande Maria Jansén Förvaltningschef 
Lennart Ploom Förvaltningschef 
Daniel Forsman Avdelningschef 
Rebecka Ioannidis Lindberg Avdelningschef 
Patrik Liljegren Avdelningschef 
Fredrik Linder Avdelningschef 
Lena Nilsson Avdelningschef 
Roger Ticoalu Avdelningschef 
Jelena Veljkovic Avdelningschef 
Maria Sundström Personalföreträdare 
Marie Norlander Personalföreträdare 
Irma Ortega Cruz Borgarrådssekreterare 
Oskar Örn Borgarrådssekreterare 
Kajsa Rydergård Nämndsekreterare 
Annasara Yderstedt Karlsson Ersättare nämndsekreterare 
Christina Preisler Schedin Enhetschef 
Staffan Lindberg Handläggare 
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§ 10 
Kulturförvaltningens underlag för budget 2026 med 
inriktning 2027 och 2028  
KUL 2025/105 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner kulturförvaltningens underlag för 

budget 2026 med inriktning 2027 - 2028 och överlämnar 
ärendet till kommunstyrelsen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningens övergripande uppdrag är att Stockholm ska 
växa med ett starkt och fritt kulturliv. Kulturförvaltningen ska verka 
för medborgarnas lika möjligheter att ta del av och skapa kultur 
(deltagande) samt ett kreativt och attraktivt Stockholm 
(kulturutbud). 
  
Lika möjligheter att ta del av och skapa kultur är en nyckelfråga för 
en rättvis och hållbar stad som präglas av delaktighet. Detta blir 
särskilt viktigt i en tid av lågkonjunktur och i en i övrigt orolig 
värld. 
  
I ärendet redovisas kortfattat ett antal strategiska prioriteringar och 
utvecklingsbehov som under den kommande treårsperioden bidrar 
till att uppnå stadens vision på sikt och kommunfullmäktiges 
inriktningsmål. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S) och Ylva 
Sjölin (MP) föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Oscar Sameland m.fl. (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår att nämnden avslår förvaltningens 
förslag till beslut, och anför därutöver följande: 
  

Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna genomförde inom ramen för den grönblå 
majoriteten under förra mandatperioden en rad viktiga 
insatser. Exempel på detta är det kulturstrategiska 
programmet, nattlivsstrategin, fritidsgårdsstrategin och kultur 
för äldre. Trots att mer än halva mandatperioden förflutit 
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visar de rödgröna en otrolig brist på visioner på 
kulturområdet. 
  
Genom att sänka trösklarna får vi kulturen att nå ut till dem 
som annars inte skulle nås. Staden ska göra mer för att 
minska utanförskapet på kulturområdet. Kulturen bidrar till 
meningsfulla fritidsaktiviteter efter förskolan och skolan för 
barn och unga. Den som växer upp i ett utsatt område måste 
få samma chanser som andra att utvecklas. Biblioteken är 
ryggraden i bildningssamhället. Biblioteken är också del av 
den demokratiska infrastrukturen och måste alltid värna 
yttrandefriheten. Det innebär att bibliotekens utbud aldrig får 
inskränkas utifrån ideologiska, politiska eller religiösa 
utgångspunkter, och biblioteken ska inte ägna sig åt censur. 
Vi vill också påtala vikten av att komma igång med 
planeringen inför stadsbibliotekets stängning. Barn- och 
ungdomsverksamheten måste hållas igång och tillgången på 
alla böckerna som inte kommer att ligga framme, cirka 
100.000 böcker, måste säkerställas. Stockholmarna måste 
fortsatt kunna ta del av den litterära konsten. 
  
Staden måste släppa loss kraften i de kreativa näringarna. 
Förståelsen för det kulturella och kreativa näringarnas 
ekosystem är extra viktigt i en stad som Stockholm där var 
femte företag arbetar inom näringen. Därför är det viktigt att 
fokus fortsätter hållas på helheten och att kulturnämndens 
ansvar inte begränsas till enbart de delar som omfattas av 
kulturnämndens verksamhet eller de som av nämnden 
mottager kulturstöd. Städer och regioner som satsar på 
kreativitet och kultur är tillväxtregioner. 
  
Vi tror på läsandets roll för fortsatt språklig och kulturell 
utveckling. Då måste bibliotekens utbud komma fler till del. 
Bibliotek möjliggör kunskap och bildning. När staden växer 
behövs fler bibliotek, de befintliga kan behöva expandera, 
och biblioteken ska vara öppna när stockholmarna har tid att 
besöka dem. Det är viktigt att barn börjar läsa tidigt för att få 
med sig språket från början. Tidiga läsfrämjande insatser 
bidrar långsiktigt till att ge människor bättre möjligheter på 
arbetsmarknaden senare i livet. Alla barn och unga ska ha 
tillgång till kulturupplevelser - och möjligheter att skapa. 
Stadens kulturskolor är viktiga eftersom de just möjliggör för 
barn och unga att också få vara kulturutövare. Genom 
kulturskolans verksamhet El Sistema nås grupper i stadsdelar 
där deltagandet i ordinarie kulturskola hittills varit begränsat. 
  
Det är beklagligt att det bland nämndens prioriterade 
verksamheter för året framgår ett så ensidigt fokus på Järva. 
Staden behöver fortsätta ta ett större ansvar för Järvaområdet. 
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Det är dock viktigt att allt fokus inte ensidigt hamnar på 
Järva, utan att även exempelvis de utsatta stadsdelarna i 
Skärholmen, Farsta, Enskede-Årsta-Vantör och Hässelby-
Vällingby uppmärksammas. 
  
Staden måste arbeta för att biblioteken ska ha generösa 
öppettider hela året, när stockholmarna vill och kan besöka 
dem. Av treåringen läser vi att nämnden ska ”fortsätta 
satsningar på bibliotekens tillgänglighet genom öppettider, 
etablering av biblioteksnoder och stärkt medborgarservice. 
  
Majoriteten skriver i budget att "Antalet meröppna bibliotek 
ska utökas successivt med målet att så många bibliotek som 
möjligt ska erbjuda meröppet". Samtidigt ges inte möjligheter 
för att få tillgång till meröppet-funktionen. Det är inte rimligt. 
  
Detta framgick nämligen av en artikel i Mitt I att Spångas 
bibliotek står öppet varje dag mellan klockan 8 och 21 för 
vuxna, men att det enbart är bemannat fem timmar en dag i 
veckan. Slutsatsen från artikeln är att det är barn som stängs 
ute men faktum är att också vuxna stängs ute. Då Spånga 
bibliotek endast är bemannat onsdagar 12-17, och det är bara 
då man kan besöka biblioteket för att registrera sig för access 
till mer-öppet, innebär detta att man måste ta ledigt från 
jobbet för att kunna gå till biblioteket. Även om de nya 
tiderna anpassats efter arbetstidslagen så måste det i så fall 
vara möjligt att få ihop scheman så att stockholmarna får 
tillgång till biblioteken, innan eller efter arbetstid. 
  
Av treåringen framgår information om en testbädd för 
biblioteks- och kulturverksamhet som etablerades i 
Liljeholmen 2024 med syfte att identifiera prototyper för 
bibliotekstjänster i nära medborgardialog. Projektet löper 
fram till och med 2027. Parallellt arbetar kulturförvaltningen 
med att ta fram underlag för utredningsbeslut, 
inriktningsbeslut och genomförandebeslut av en större 
biblioteks- och kulturnod i Liljeholmen. Vi vill här betona 
vikten av att fortsätta arbetet för att etablera denna viktiga 
nod då kulturskola i området behövs i den omfattning som till 
exempel ett kulturhus skulle kunna möjliggöra. Vi noterar att 
varken "nattliv", "livescen" eller "strategin för livescener och 
nattklubbar" nämns i ärendet överhuvudtaget, vilket är 
symptomatiskt för att majoriteten inte har någon politik eller 
några initiativ för en levande stad och ett levande nattliv. 
  
I övrigt hänvisar vi till våra respektive reservationsbudgetar. 
  

3) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden beslutar: 
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1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2 Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till 
Kulturnämnden med ett underlag för budget 2026 med 
inriktning 2027 och 2028 utifrån Sverigedemokraternas 
skuggbudget. 
3 Därutöver anföra följande: 
Sverigedemokraterna har i sin skuggbudget redogjort för våra 
visioner, mål och inriktningar. För att genomföra detta ska 
förvaltningen återkomma till nämnden med ett omarbetat 
underlag för budget. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S) och Ylva Sjölin (MP). 
  

Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Oscar Sameland m.fl. (M), Jonas 
Naddebo (C) och Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sina respektive förslag. 
  

Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi Lindgren (KD) instämmer i särskilt 
uttalande från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Oscar 
Sameland m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/105-1 (Godkänd - R 1) Underlag for budget 2026 
med inriktning 2027 och 2028 för kulturförvaltningen 

• KUL 2025/105-1.1 Bilaga 1 - KuNkuf 2026-2028 
• KUL 2025/105-1.2 Bilaga 2 Lokalförsörjningsplan för 

Kulturförvaltningen 2025 
 
 

Sida 6 (32)



 
 
 

 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2025 
 

2025-04-22 

§ 11 
Stadsarkivets underlag för budget 2026 med inriktning 
2027 och 2028  
SSA 2025/1468 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner Stadsarkivets underlag för budget 2026 

med inriktning 2027 - 2028 och överlämnar ärendet till 
kommunstyrelsen 

2. Ärendet justeras omedelbart 
 

Sammanfattning av ärendet  
En integrerad informationshantering 
Demokrati stärks och utvecklas genom allas rätt till insyn och 
tillgång till den offentliga informationen. Stadsarkivet är med och 
skapar den transparenta staden och säkerställer att informationen är 
tillgänglig för alla, nu och i framtiden. 
  
Stadsarkivet vill skapa en integrerad informationshantering för hela 
staden genom att erbjuda ökat stöd i form av utbildningsinsatser och 
metodutveckling i syfte att förenkla för verksamheterna. Genom ett 
proaktivt arbetssätt där informationen hanteras rätt från början kan 
resurskrävande åtgärder i framtiden förebyggas. 
  
Ett platsoberoende stadsarkiv 
Allmänhetens förväntningar på snabb tillgång till information 
fortsätter att öka. Samtidigt förs diskussioner på olika nivåer i 
samhället om integritets- och upphovsrättsfrågor, vilket riskerar att 
begränsa den digitala tillgängligheten. 
  
I en omvärld där fakta ofta relativiseras är snabb och säker tillgång 
till auktoriserad information i form av primärkällor viktigare än 
någonsin. Stadsarkivet vill bli ett platsoberoende arkiv, där den 
efterfrågade informationen finns tillgänglig på det sätt som passar 
användaren oavsett om besöket sker digitalt eller fysiskt 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Handlingar i ärendet 

• SSA 2025/1468-1 Stadsarkivets underlag for budget 2026 
med inriktning 2027 och 2028 

• SSA 2025/1468-1.1 KuNark 2026-2028 
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§ 15 
Stöd till kulturetablering och utveckling till Studio ABC 
för etablering av fler ateljéer  
KUL 2025/515 
 

Beslut  
1. Nämnden beviljar 476 tkr i stöd till Studio ABC för 

etablering av fler ateljéer, i enlighet med 
kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Studio ABC är ett ateljéhus och konsthall i Vällingby som huserar 
ett 50-tal yrkesverksamma konstnärer. Ateljéhuset etablerades 
under 2018 med stöd av kulturförvaltningen som ett led i 
Stockholms stads Ateljéstrategi 2017–2020. 
  
Studio ABC planerar att utöka verksamheten med ytterligare 9 
ateljéer för cirka 15 konstnärer, en verkstad med brännugn samt att 
uppgradera och flytta konsthallen från plan 1 till gatuplan. 
Lokalerna behöver anpassas för att bli ändamålsenliga. 
  
I december 2024 beviljade kulturförvaltningen Studio ABC 400 tkr 
i stöd för projekteringen av den utökade verksamheten. I februari 
2025 beviljade kulturförvaltningen Studio ABC 400 tkr i stöd för de 
initiala lokalanpassningarna. 
  
Stöd om 476 tkr söks av kulturnämnden för sista etappen som 
innebär färdigställandet av ateljéerna och verkstaden samt flytt och 
uppgradering av konsthallen. Insatsen planeras vara klar i juni 2025 
och alla nya ateljéer förväntas vara uthyrda i augusti 2025. 
  
Studio ABC:s ansökan om stöd möter väl etableringsstödets 
kriterier för infrastrukturell utveckling samt samarbete och 
ekonomisk bärkraft. Ansökan möter också ambitionerna i 
Stockholms stads Ateljéstrategi 2024–2026.  
  
Insatsen bedöms leda till att stärka den kulturella infrastrukturen i 
västerort och ha en hög angelägenhetsgrad. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 

Sida 9 (32)



 
 
 

 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2025 
 

2025-04-22 

1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva Sjölin 
(MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Oscar Sameland m.fl. (M) 
och Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden avslår 
förvaltningens förslag till beslut, och anför därutöver följande: 
  

Detta blir det tredje stödet på mindre än ett år – totalt över 1,2 
miljoner kronor – utan att nämnden fått ta del av en 
fullständig budget, intäktsredovisning eller uppföljning av 
tidigare stöd. Vi accepterar inte att skattemedel delas ut i 
omgångar till enskilda projekt utan ekonomisk helhetsbild. 
Det brister i transparens och riskerar att urholka förtroendet 
för kulturförvaltningens bidragssystem. 
  
Vi ser med stor oro på att skattepengar fortsätter att fördelas 
till ett enskilt ateljéprojekt i flera omgångar – utan att 
kulturnämnden fått ta ställning till en komplett budget eller 
utvärdering av tidigare insatser. 
  
Sverigedemokraterna anser att de skattefinansierade 
kulturinsatsernas främsta syfte ska vara att hjälpa särskilda 
grupper som själva har begränsade ekonomiska medel att ta 
del av stadens kulturliv. De skattefinansierade kulturbidragen 
ska därför riktas mot insatser som når barn och unga, 
personer med funktionsnedsättning samt seniorer. 
 
Den här typen av anslagsgivning är inte förenlig med god 
ekonomisk hushållning. Det underminerar förtroendet för 
kulturförvaltningens bidragsprocess och riskerar att snedvrida 
konkurrensen för andra aktörer som söker stöd med mer 
robusta och transparenta underlag. 
 
Med anledning av ovanstående yrkar vi avslag. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Oscar 
Sameland m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
  

Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

Sida 10 (32)



 
 
 

 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2025 
 

2025-04-22 

• KUL 2025/515-1 (Godkänd - R 1) Stöd till kulturetablering 
och utveckling till Studio ABC för etablering av fler ateljéer 
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§ 16 
Stöd till Stiftelsen Finlands kulturinstitut i Sverige  
KUL 2025/488 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden beviljar 450 tkr i stöd till Stiftelsen Finlands 

kulturinstitut i Sverige för deras biblioteksverksamhet, i 
enlighet med kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad ingår i förvaltningsområde för finska, meänkieli 
och samiska. Det betyder att Stockholm bedriver ett särskilt arbete 
som främjar dessa språk. Staten fördelar via Länsstyrelsen och 
Sametinget statsbidrag till alla kommuner och regioner som ingår i 
förvaltningsområdena. Kulturstrategiska staben fördelar en del av 
statsbidraget till organisationer inom förvaltningsområdet, det vill 
säga sverigefinska, tornedalska och samiska föreningar.  
  
I stadens budget för 2025 har kulturnämnden tilldelats 500 tkr av 
stadens medel att fördela till organisationer inom 
förvaltningsområdet. Medlen är ett komplement till statsbidraget om 
560 tkr till organisationer för främjandet av språken finska, 
meänkieli och samiska. Kulturförvaltningen har på delegation 
fördelat 610 tkr till organisationer inom förvaltningsområdet.  
  
Stiftelsen Finlands kulturinstitut i Sverige, även kallat 
Finlandsinstitutet, har ansökt om 500 tkr inom stödformen Stöd till 
de sverigefinska, samiska och tornedalska minoriteterna.  
  
Ansökan avser stiftelsens biblioteksverksamhet. Biblioteket är 
öppet fyra dagar i veckan och erbjuder en stor mängd finskspråkig 
litteratur och andra medier. Antal besökare beräknas till 3800 
personer under 12 månader. Biblioteket samarbetar med 
stadsbiblioteket i Stockholm och har relevanta evenemang och 
aktiviteter, såsom bokcirkelmöten, sagostunder och bjuder särskilt 
in förskolor och skolklasser. 
  
Kulturförvaltningen bedömer att biblioteket främjar och stärker det 
finska språket i Stockholm. Biblioteket berikar och kompletterar 
utbudet för kultur i Stockholm samt stärker stadens kulturella 
infrastruktur.  
 

Nämndens behandling av ärendet 
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Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/488-1 (Godkänd - R 1) Stöd till Stiftelsen 
Finlands kulturinstitut i Sverige 
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§ 17 
Upphandling av lokalvårdstjänster för kulturförvaltningen  
KUL 2025/283 
 

Beslut  
1. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra en 

upphandling av lokalvårdstjänster. 
2. Nämnden uppdrar åt förvaltningschefen att godkänna 

upphandlingsdokumenten, genomföra upphandlingen, fatta 
tilldelningsbeslut samt teckna avtal med vinnande 
anbudsgivare. 

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningschefen att sköta alla 
eventuella tillägg och förlängningar av avtalet. 

4. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nuvarande lokalvårdsavtal för kulturförvaltningen löper ut 2026-
04-30, och förvaltningen behöver upphandla ett nytt avtal. Avtalet 
bör gälla från 2026-05-01 till 2028-04-30. Avtalet kan därefter 
förlängas med minst ett år i taget, dock som längst till och med 
2032-04-30. Lokalvårdsupphandlingen omfattar en total städyta om 
ca 46 000 kvadratmeter. 
  
Upphandlingen föreslås genomföras som ett förhandlat förfarande 
med föregående annonsering. Kulturförvaltningen ska använda 
Upphandlingsmyndigheten förslag till miljökrav och sociala villkor 
vid lokalvårdsupphandlingar. De sociala villkoren omfattar bl.a. 
krav på lön, semester och arbetstid för leverantörens arbetstagare. 
Miljökraven innebär bl.a. att leverantörer ska ha ett systematiskt 
miljöarbete och använda miljövänliga produkter.  
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/283-1 (Godkänd - R 1) Upphandling av 
lokalvårdstjänster för kulturförvaltningen 
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§ 18 
Stockholms stads hederspriser och Bellmanpris. Förslag 
på 2025 års mottagare  
KUL 2025/102 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden beslutar enligt kulturprisjuryns förslag om 

mottagare av Stockholms stads hederspriser och 
Bellmanpris. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden utser varje år mottagare av stadens kulturpriser. I år 
2025 avser beslutet stadens hederspriser och Bellmanpris. Förslaget 
har utifrån allmänhetens nomineringar tagits fram av en externt 
engagerad jury vars ledamöter är utsedda av kulturnämnden. 
  
Juryns förslag på prismottagare: 
Hederspriser 
Konst: Valeria Montti Colque 
Litteratur: Stefan Lindberg 
Musik: Roland Pöntinen 
Scenkonst: Marie Göranzon 
Kulturarbete för/med barn och unga: Adam Taal 
  
Bellmanpriset: Tommy Körberg 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Jäv 
Kevin Wyn-Jones har på grund av jäv inte deltagit i eller närvarat 
vid behandlingen av ärendet. 
  

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
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• KUL 2025/102-1 (Godkänd - R 1) Konfidentiellt ärende - 
Mottagare av Stockholms stads hederspriser och Bellmanpris 
2025 

• KUL 2025/102-1.2 Konfidentiellt Bilaga 1 Motiveringar 
kulturprismottagare 2025 

• KUL 2025/102-1.1 Konfidentiellt Bilaga 2 Nominerade till 
kulturpriser 2025 
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§ 19 
Lennart af Petersens-priset. Förslag på 2025 års 
mottagare  
KUL 2025/514 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden beslutar enligt juryns förslag om mottagare 

av Lennart af Petersens-priset 2025. 
2. Ärendet justeras omedelbart 

 

Sammanfattning av ärendet  
Juryn föreslår att Hannah Modigh tilldelas Lennart af Petersens-
priset 2025. Priset avser att belöna en fotograf som på ett personligt 
och konstnärligt vis berättar något väsentligt om Stockholm som 
livsmiljö. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/514-1 (Godkänd - R 1) Mottagare av Lennart af 
Petersen-priset 2025 
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§ 20 
Stockholms stads kulturstipendier. Förslag på 2025 års 
mottagare  
KUL 2025/104 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag om 

mottagare av Stockholms stads kulturstipendier samt 
mottagare av pris till årets unga kulturprojekt. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningen har i uppdrag av kulturnämnden att lämna 
förslag på mottagare av Stockholms stads kulturstipendium. Totalt 
20 stipendiater tilldelas 40 000 kronor vardera. Stipendierna 
fördelas inom bildkonst, konsthantverk, fotografi, illustration, film, 
musik, dans, teater/mim, musikdramatik och litteratur. 
Bedömningen baseras på vad konstnären ifråga har tillfört 
Stockholms kulturliv under det senaste året. 
  
Förvaltningen föreslår följande mottagare av Stockholms 
stads kulturstipendium 2025: 
Eva Sidén 
Anne Kalmering Josephson 
Lallo Darbo 
Clara Blom Christensen 
Mona Namer 
Ellen Söderhult 
Mika Gustafsson 
Mariana Silva Varela 
Isa Andersson 
Gülbeden Kulbay 
Per Forshed 
Conny Karlsson Lundgren 
Martina Müntzing 
Albin Biblom 
Florian Tirnova 
Alejandro Leiva Wenger 
Elis Monteverde Burrau 
Per Hagman 
August Happ 
Klara Mossberg 
  
Kulturförvaltningen föreslår också mottagare av pris till årets unga 
kulturprojekt. Priset på 25 000 kronor delas ut till en av de unga 
kulturskapare som under föregående år genomfört ett kulturprojekt 

Sida 19 (32)



 
 
 

 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2025 
 

2025-04-22 

inom stöd till ungas egna kulturprojekt som har gjort ett särskilt 
avtryck. 
  
Förvaltningen föreslår följande mottagare av pris till årets unga 
kulturprojekt 2025: 
Kulturprojektet Låt konsten tala som initierades av Suheyla 
Erzurum och Alana Kassymovva, 17 år. Organisation: Framtidens 
Hus, Järva stadsdelsförvaltning 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/104-1 (Godkänd - R 1) Stockholms stads 
kulturstipendier. Förslag på 2025 års mottagare 

• KUL 2025/104-1.1 Bilaga 1, Förteckning över 2025 års 
mottagare av Stockholms stads kulturstipendium med 
meritförteckningar 

• KUL 2025/104-1.2 Bilaga 2, Förteckning över personer som 
har sökt Stockholms stads kulturstipendium 2025 

• KUL 2025/104-1.3 Bilaga 3, Förteckning av jäv, 
handläggare och referensgrupp 2025 

• KUL 2025/104-1.4 Bilaga 4, Förteckning över avslag, 
kulturstipendier 2025 
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§ 21 
Mottagare av Stockholms stads folkbildningsstipendier 
2025  
KUL 2025/103 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner anmälan om mottagare av stadens 

folkbildningsstipendier 2025 
2. Ärendet justeras omedelbart 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholm stads folkbildningsstipendium delas ut till personer som 
under föregående år verkat och gjort skillnad inom folkbildningen i 
Stockholm. Studieförbunden nominerar själva varsin kandidat. 
Dessa skickas till kulturförvaltningen som sedan anmäler ett samlat 
förslag till kulturnämnden. I år har de åtta studieförbunden 
nominerat en kandidat var. Stipendiet per kandidat uppgår till 
10 000 kr, totalt 80 000 kr. Följande åtta kandidater föreslås som 
mottagare av folkbildningsstipendium 2025: 
  
Bo Söderberg - Vuxenskolan 
Elias Tappo - Bilda Öst 
Gastón Prieto - Folkuniversitetet 
Hanna Savvas - NBV 
Håkan Granat – Studiefrämjandet 
Katja Grönman - Sensus 
Sebastian Dahlqvist - ABF 
Thomas Björk – Medborgarskolan 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/103-1 (Godkänd - R 1) Mottagare av Stockholms 
stads folkbildningsstipendier 2025 
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§ 22 
Revidering av program för inköp (KS 2024/553)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2025/413 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden överlämnar förvaltningarnas 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Revidering av program för 
inköp (Dnr KS 2024/553) till kulturnämnden. Nuvarande program 
för inköp antogs av kommunfullmäktige 2020. I budget 2024 gavs 
kommunstyrelsen i uppdrag att revidera Stockholms stads program 
för inköp 2020–2023. Enligt uppdraget ska det nya reviderade 
programmet ha ett särskilt fokus att motverka ekonomisk 
brottslighet och oegentligheter bland stadens leverantörer. 
  
Det reviderade programmet utgår från tre nya inköpsmål; rätt 
kvalitet, sunda affärer och kostnadseffektivitet. Programmet har 
utökats med nya avsnitt om välfärdbrott, säkerhet och beredskap. 
Avsnitten om arbetsrättsliga villkor och etisk handel har blivit mer 
skarpa i det reviderade programmet. 
  
Kulturförvaltningen och stadsarkivet ser positivt på att riktlinjerna 
revideras och tillstyrker förslaget. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva Sjölin 
(MP), Oscar Sameland m.fl. (M), Emelie Wassermann (SD) 
och Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L) föreslår: 
  

1 Att programmet ges skarpare rutiner om hur staden kan 
stödja stadsdelsförvaltningarna i de upphandlingar som 
förvaltningarna ansvarar för. 
2 Att staden inrättar avtalscontrollers för att säkerställa att 
stadens inköp och upphandlingar är både socialt och 
ekonomiskt hållbara. 
3 Att därutöver anföra 
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Liberalerna välkomnar revideringen av Stockholms stads 
program för inköp, det är ett viktigt steg i arbetet för att 
säkerställa att stadens resurser används ansvarsfullt och 
effektivt. Vi har vid upprepade tillfällen lyft vikten av att 
motverka välfärdsbrottslighet inom stadens verksamheter, och 
vi ser positivt på att dessa frågor nu ges fokus i programmet. 
  
Stockholms stad gör årligen inköp för stora belopp, och det är 
avgörande att de genomförs med seriösa aktörer som följer 
lagar och regler. Genom att skärpa rutinerna och ställa 
tydligare krav minskar vi risken för att oseriösa och 
kriminella aktörer får tillgång till stadens skattemedel. Det 
förutsätter också förbättrade kontroller och uppföljning 
genom hela inköpsprocessen. 
  
Liberalerna anser att Stockholm måste ställa tydligare krav i 
sina upphandlingar, både initialt och löpande under hela 
avtalstiden när det gäller entreprenörers skyldighet att dela 
information. Det räcker inte med krav vid 
upphandlingstillfället, utan informationsdelningen måste 
fortsätta kontinuerligt. Vi ser också ett stort behov av att 
bygga upp kompetens inom avtalshantering, inte bara inom 
det tekniska sakområdet utan också inom juridik och 
uppföljning, för att kunna ställa och driva krav gentemot 
leverantörer på ett effektivt sätt. Här skulle Liberalernas 
förslag om avtalscontrollers ha en betydande roll för att 
motverka problemet. 
  
Ett annat problem som måste hanteras är bristen på 
fungerande informationsflöden, både mellan kommuner och 
mellan kommunen och andra myndigheter som Skatteverket. 
Det är en fråga där staten har ett ansvar, men Stockholm som 
huvudstad måste gå före och vara pådrivande i att hitta 
lösningar. För oss är det självklart att den lagstiftade rollen 
som brottsförebyggande aktör också innebär ett ansvar att 
bygga strukturer, rutiner och samarbete som även fungerar i 
praktiken. 
  
Vi har under senare tid blivit informerade om konkreta brister 
i stadens möjligheter att kontrollera entreprenörer löpande 
under avtalstiden, särskilt inom vissa stadsdelar. Ett exempel 
är inom parkskötseln, där det framkommit att leverantörer 
byter ut personal efter upphandling utan att detta anmäls eller 
där resurser saknas för att följas upp systematiskt. 
  
Det har i flera fall varit svårt för stadsdelsförvaltningarna att 
säkerställa att samtliga personer som utför arbete åt staden 
omfattas av avtalsenliga villkor, såsom lön, arbetsvillkor och 
rätt till semester med mera. 
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Dessa brister undergräver stadens ambition om att endast göra 
affärer med seriösa aktörer och innebär en påtaglig risk för att 
offentliga medel når oseriösa eller till och med kriminella 
verksamheter. Det visar tydligt på behovet av skarpare krav 
på uppföljning och kontroll under hela avtalets löptid samt 
förbättrad samordning och stöd till stadsdelarna. 
  
För att säkerställa att stadens inköpsarbete håller hög kvalitet 
och lever upp till kraven på sund konkurrens och 
rättssäkerhet, är det avgörande att beställarkompetensen inom 
stadens organisation förstärks. I dag finns det variationer 
mellan nämnder och stadsdelar vad gäller förmågan att följa 
upp avtal, tolka juridiska villkor och hantera komplexa 
entreprenader. En stärkt beställarroll är en nyckel till att 
förebygga välfärdsbrott och att säkerställa att skattebetalarnas 
pengar används på ett ansvarsfullt sätt. 
  
Liberalerna har därför föreslagit att staden inför särskilda 
avtalscontrollers. Dessa ska ha kompetens att granska och 
följa upp avtal både ur ett juridiskt perspektiv och med fokus 
på ekonomisk hållbarhet. Det handlar inte bara om att 
säkerställa att avtalsvillkor efterlevs, utan även om att skapa 
en funktion som identifierar risker, brister och möjligheter till 
förbättring i hela inköpskedjan. Genom att professionalisera 
uppföljningen av avtal kan vi minska risken för att oseriösa 
leverantörer får fäste i stadens verksamheter och stärka 
kvaliteten i de tjänster som stockholmare får ta del av. 
  
Exemplet ovan med bristande uppföljning inom parkskötsel 
visar tydligt varför det behövs stärkt beställarkompetens och 
en mer professionell avtalsuppföljning. När personal byts ut 
utan kontroll och avtalade villkor inte följs upp, riskerar vi att 
välfärdsmedel hamnar hos aktörer som inte lever upp till 
stadens krav. Här kan en funktion som avtalscontroller göra 
verklig skillnad genom att systematiskt följa upp avtal och 
säkerställa att varje leverantör levererar enligt 
överenskommelse. 
  
Slutligen För att effektivt stävja välfärdsbrottslighet krävs 
också skärpta rutiner kring jäv och korruption. Det är 
avgörande att stadens inköpsarbete genomsyras av 
transparens och att varje beslut fattas på objektiva grunder. 
Genom tydligare riktlinjer, utbildning och obligatorisk 
kontroll i riskutsatta delar av verksamheten kan vi minska 
risken för otillbörliga relationer och säkerställa att stadens 
resurser används på ett hederligt och rättssäkert sätt. 

  

Sida 24 (32)



 
 
 

 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2025 
 

2025-04-22 

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Oscar Sameland m.fl. (M), Emelie 
Wassermann (SD) och Jonas Naddebo (C). 
  

Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
  

Särskilda uttalanden 
Jonas Naddebo (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Stockholms stads reviderade program för inköp betonar 
vikten av att motverka välfärdsbrott genom att säkerställa att 
endast seriösa leverantörer anlitas och att samarbeta mellan 
stadens nämnder och bolag för att följa upp avtal och 
minimera riskerna för arbetslivskriminalitet och oseriösa 
verksamheter. Detta är ett bra steg, men mer krävs. 
  
Ett samordnat arbete mot brottslighet behöver utvecklas för 
att hantera aktörer som systematiskt utnyttjar upphandlingar. 
Genom att intensifiera samarbetet mellan myndigheter kan vi 
säkerställa att offentliga resurser inte hamnar i fel händer. 
  
I vår motion om att ta Otto till Stockholm föreslår vi att 
Stockholm inspireras av Botkyrkas OTTO-team, där 
myndigheter samarbetar för att stoppa oseriösa aktörer. 
Genom att förbättra samarbetet mellan förvaltningar, 
socialtjänst, polis och räddningstjänst kan vi både stoppa 
brottslig verksamhet och ge stöd till de som drabbas av 
människohandel och arbetskraftsexploatering. 
  
För att effektivt bekämpa organiserad brottslighet måste vi 
stoppa de ekonomiska flödena till kriminella nätverk. Genom 
att arbeta proaktivt i upphandlings- och inköpsprocessen kan 
vi minska risken att skattepengar hamnar i fel händer. Vi ser 
också att uppföljningen av leverantörer behöver skärpas. 
Offentliga medel ska användas för att bygga ett tryggare 
samhälle, inte för att finansiera brottslig verksamhet. 

  

Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi Lindgren (KD) lämnar följande 
ersättaryttrande: 
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Stadens inköp och upphandlingar ska utformas 
ändamålsenligt utifrån respektive förvaltnings behov för att 
utföra kommunala kärnuppdrag. Varje skattekrona ska ge så 
stor nytta som möjligt. Samtidigt kan inköp användas som 
verktyg i omställningen till en mer hållbar stad i den mån 
upphandlade entreprenörer kan erhålla ekonomiskt 
försvarbara alternativ på en välfungerande, konkurrenssatt 
marknad. 
  
Kristdemokraterna välkomnar att styret inkluderar 
beredskapsfrågor som del av det reviderade programmet för 
inköp. Vi är däremot fortsatt mycket kritiska till att inköp och 
upphandlingar systematiskt – och i allt större grad – utformas 
med målsättningen att vara drivande i omställningen av 
marknaden med detaljkrav på produkter som inte finns på en 
fungerande marknad. Målet måste åter bli att tillgodose 
stockholmarna kvalitet för sina skattekronor. Likaså anser vi 
att sysselsättningskrav vid upphandling istället ska utformas 
som frivilliga önskemål eftersom det knappast kan anses vara 
ett kommunalt kärnuppdrag att diktera entreprenörers 
rekryteringsprocesser eller anställningsavtal. Det är inte bara 
kostnadsdrivande utan snedvrider även konkurrensen vilket 
de återkommande problemen med allt för få anbud är facit på. 

 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/413-2 (Godkänd - R 2) Revidering av program 
för inköp. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

• KUL 2025/413-1 Följebrev Revidering av program för 
inköp, KS 2024/553 

• KUL 2025/413-1.1 KS 2024/553 Tjänsteutlåtande - 
Revidering av program för inköp 

• KUL 2025/413-1.2 Bilaga - Stockholms stads program för 
inköp 

 
 

Sida 26 (32)



 
 
 

 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2025 
 

2025-04-22 

§ 23 
Revidering av program med mål och riktlinjer för utförare 
av kommunala angelägenheter (KS 2024/800)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2025/429 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden lämnar förvaltningarnas tjänsteutlåtande 

som svar på remissen.  
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Revidering av program 
med mål och riktlinjer för utförare av kommunala angelägenheter 
(Dnr KS 2024/800) till kulturnämnden. Nuvarande program för 
verksamhet som utförs av privata utförare antogs av 
kommunfullmäktige 2021. Stadsledningskontoret lämnar förslag till 
nytt program. Programmet innehåller hänvisningar till de 
styrdokument i staden som är relevanta för utförare av kommunal 
verksamhet. Slutligen behandlas även allmänhetens rätt till insyn i 
den verksamhet som lämnats över till privata utförare. Det föreslås 
att det även fortsättningsvis ska ingå en särskild klausul om 
allmänhetens insyn i de avtal som staden ingår med privata utförare. 
Den klausul som är bilagd programförslaget är oförändrad jämfört 
med den klausul om allmänhetens insyn som redan i dag ska ingå i 
sådana avtal. Kulturförvaltningen och Stadsarkivet ser positivt på 
att programmet revideras och tillstyrker förslaget.  
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Särskilda uttalanden 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Liberalerna ställer sig i grunden positiva till den föreslagna 
revideringen av programmet med mål och riktlinjer för 
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utförare av kommunala angelägenheter. Vi välkomnar att 
programmet nu även omfattar verksamhet som bedrivs i egen 
regi, i enlighet med ändringar i kommunallagen. Det är ett 
viktigt steg mot att säkerställa likvärdiga villkor mellan 
privata och offentliga utförare. 
  
Liberalerna har vid upprepade tillfällen lyft betydelsen av 
tydliga mekanismer för transparens, kontroll och uppföljning 
inom välfärdsverksamheter, särskilt i syfte att förebygga och 
bekämpa välfärdsbrottslighet. I detta sammanhang spelar 
programmet en central roll. Det är avgörande att både 
medborgare och beslutande organ har tillgång till tydlig 
information om hur resurser används och hur kvalitet 
säkerställs oavsett vem som utför tjänsten. 
  
Liberalerna dock kritiska till att programmets mål och 
riktlinjer hålls på en så pass övergripande nivå. Att hänvisa 
till redan existerande styrdokument utan att ge en konkret 
beskrivning av mål, förväntningar och uppföljningsmetoder 
riskerar att göra programmet tandlöst. Det finns en uppenbar 
risk att formuleringarna blir så allmänna att de förlorar sitt 
värde och blir svåra att följa upp på ett meningsfullt sätt. 
Detta kan i sin tur försvåra möjligheterna att utkräva ansvar 
när målen inte nås eller när kvalitetsbrister uppstår. 
  
Liberalerna anser därför att mål och riktlinjer bör förtydligas, 
konkretiseras och kompletteras med tydliga indikatorer för 
uppföljning. Endast då kan programmet bli ett effektivt 
verktyg för styrning och transparens i kommunens samlade 
verksamhet. 

  
Jonas Naddebo (C) lämnar följande särskilda uttalande: 

Centerpartiet står bakom vikten av att kommunens medel 
används effektivt och att kvaliteten i verksamhet som 
finansieras av skattemedel är hög – oavsett om den utförs av 
staden eller av privata aktörer. Vi delar också ambitionen om 
en god uppföljning och transparens för att säkerställa detta. 
Men vi ser med oro på hur det föreslagna programmet 
riskerar att leda till en alltför snäv detaljstyrning av externa 
aktörers förehavanden. 
  
Det är bra att externa aktörer som bedriver verksamhet inom 
kommunens områden förväntas anpassa sig till kommunala 
mål, styrdokument och processer. Exempelvis att privata 
utförare ska bedriva verksamhet enligt kommunens 
integrerade ledningssystem (ILS), följa detaljerade 
uppföljningsmodeller inom exempelvis äldreomsorgen, och 
omfattas av samtliga styrdokument – inklusive miljöprogram, 
trygghetsprogram, tillgänglighetsprogram och Agenda 2030. 
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Men det framgår också att allt från personalens villkor till 
detaljer om ägarförhållanden och ekonomi inkluderas i 
programmet. Att påverka personalpolitiken hos andra utförare 
liknar svepskäl från majoriteten för att minska valfriheten för 
stockholmarna. Självklart ska kvaliteten vara hög, 
arbetsrätten och, lagstiftningen följas men att Stockholms stad 
ska lägga sig i externa utförares personalpolitik är inte 
rimligt. 
  
Vi menar att detta riskerar att skapa både en omfattande 
byråkratisk börda för framför allt små och medelstora aktörer, 
som kan få svårt att möta kraven utan betydande 
administrativa resurser. Det snedvrider i praktiken även 
konkurrensen till förmån för större utförare och kan leda till 
att färre aktörer kan bedriva verksamhet – särskilt sådana med 
idéburen profil. I förlängningen riskerar det att leda till en 
sämre välfärdsservice för stockholmarna. 
  
Centerpartiet vill se en förvaltning som fokuserar på kvalitet 
– inte processer. Vårt mål är att staden ska både vara en 
professionell utförare och beställare, med skarpa 
uppföljningar av kvalitet och resultat, snarare än att driva 
detaljreglering av hur varje verksamhet ska organiseras. De 
krav som ställs i avtal ska vara relevanta och proportionerliga 
utifrån verksamhetens art och omfattning. 
  
Slutligen så anser vi att det inte är praktiskt möjligt att i ett 
och samma styrdokument utforma detaljerade mål och 
riktlinjer för samtliga de verksamhetsområden där det 
förekommer privata utförare av kommunala angelägenheter. 
Det är stora skillnader på privata utförare i kulturnämndens 
och äldrenämndens verksamheter. Vi ser därför med viss oro 
över att det riskerar att bli många, och olika, byråkratiska 
processer mellan stadens olika områden. 

  

Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi Lindgren (KD) lämnar följande 
ersättaryttrande: 
Kristdemokraterna välkomnar regeringens förslag om att det ska 
råda lika insyn oavsett i vilket regi en kommunal angelägenhet 
utförs. Stärkt konkurrens mellan privata utförare samt lika 
förutsättningar för såväl privat som kommunal regi möjliggör för 
ökad kostnadseffektivitet och stärkt kvalitet i välfärden. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/429-2 (Godkänd - R 1) Program med mål och 
inriktning för utförare av kommunala angelägenheter (KS 
2024/800). Svar på remiss från kommunstyrelsen 
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• KUL 2025/429-1 Följebrev Revidering av program med mål 
och riktlinjer för utförare av kommunala angelägenheter, KS 
2024/800 

• KUL 2025/429-1.1 (Godkänd - R 2) KS 2024/800 
Tjänsteutlåtande - Revidering av program med mål och 
riktlinjer för utförare av kommunala angelägenheter 

• KUL 2025/429-1.2 Bilaga - Program med mål och riktlinjer 
för utförare av kommunala angelägenheter 
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§ 24 
Motion angående en natt på bibblan (KS 2024/1388)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2025/388 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har av kommunstyrelsen ombetts att besvara en 
remiss av en motion från Andréa Hedin och Kristina Lutz (båda M) 
angående bland annat en natt på bibblan. 
  
Av motionen framgår att grunden till läslust och god läsförståelse 
måste läggas tidigt i barnens liv och att biblioteken i Stockholm 
spelar en avgörande roll för att främja läsning och kultur. 
  
Mot bakgrund av ovanstående föreslår motionärerna 
kommunfullmäktige besluta: 

• Att utvalda bibliotek i Stockholm öppnas upp nattetid under 
exempelvis sportlovet, Stockholms kulturnatt och läslovet 
2025. 

• Att särskild hänsyn tas för att säkerställa så att barn med 
funktionsnedsättning också kan delta på lovaktiviteterna. 

• Att en plan tas fram för hur lokala författare kan vara med 
och bidra till ökad läslust bland barn och unga. 

I Stockholms stads biblioteksplan 2022-2025 anges att 
folkbiblioteket ansvarar för barns och ungas läsning på fritiden. 
Biblioteket bedriver, året om, en bred och omfattande 
programverksamhet för barn och unga, såväl på vardagar som på 
helger och skollov. Biblioteket arbetar även systematiskt med 
målgruppen barn och unga med funktionsnedsättning och anpassade 
program för målgruppen genomförs av samtliga biblioteksenheter. 
  
Stockholms stadsbibliotek utvecklar ständigt sin verksamhet utifrån 
stockholmarnas behov. Under året kommer biblioteket att 
genomföra målgruppsanalyser för att undersöka hur verksamheten 
bättre ska kunna nå ut till barn och unga i åldrarna 13-18 år. Genom 
UX-aktiviteter kommer besökarnas önskemål om 
biblioteksverksamheten att identifieras och därefter tas om hand i 
utvecklingen av verksamheten. 
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Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva Sjölin 
(MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Emelie Wassermann (SD) 
och Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
2) Oscar Sameland (M) föreslår att kulturnämnden beslutar att 
tillstyrka motionen i sin helhet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Emelie 
Wassermann (SD) och Jonas Naddebo (C). 
  

Reservationer 
Oscar Sameland m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/388-2 (Godkänd - R 1) Motion angående en natt 
på bibblan. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

• KUL 2025/388-1.1 Motion om en natt på bibblan 
• KUL 2025/388-1 Följebrev Motion angående en natt på 

bibblan, KS 2024/1388 
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